
Zápis do školního sešitu. 

TIME - ČAS 

 What time is it? – Kolik je hodin?  

It is half past seven. Je půl osmé (doslova půl po sedmé) 

 What time do we start? – V kolik hodin začínáme? 

We start at twenty-five past nine. – Začínáme v 9:25 (doslova 25 min. po deváté) 

 

PAST a TO bychom si mohli přeložit na PO a DO 

PAST – PO 

TO – DO 

Do „ půl“ používáme PAST (po).  Po „půl“ používáme TO (do) a dopočítáváme, kolik minut zbývá 

do celé.  

QUARTER PAST – znamená čtvrt, př. It is a quarter past six. – Je čtvrt na sedm. 

QUARTER TO – znamená tři čtvrtě, př. It is a quarter to seven. – Je třičtvrtě  na sedm.  

O’CLOCK používáme při celých hodinách, př. It is nine o’clock. – Je devět hodin.  

HALF PAST – půl, př. It is half past ten. Je půl jedenácté. (doslova půl po desáté) 

př.  What time is it? – Kolik je hodin?  

1) 8.25 – It’s twenty-five past eight.  

2)12 – It’s twelve o’clock. 

3) 9:50 – It’s ten to ten. 

4) 10:15 – It’s a quarter past ten.  

 

Procvič si v PS str. 16 a 17 

 

 

 


